
Mārupes novada pašvaldības Izglītības un jaunatnes konsultatīvās 

padomes sanāksmes 
PROTOKOLS Nr. 1/2025 

DATUMS: 2025. gada 13. februāris 

SĒDE SĀKAS: plkst. 18:00 

VIETA: Mārupes Valsts ģimnāzija (Kantora iela 97, Mārupe) 
Sanāksmes vadītājs - Zigmunds Vīķis, Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes 

vadītājs. 

 

Sanāksmē piedalās izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes locekļi: 

1. Zigmunds Vīķis, Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes vadītājs; 

2. Miks Lukstiņš, Biedrība “Mārupes uzņēmēji”; 

3. Guntis Ruskis, SIA “Drošas velobraukšanas skola”; 

4. Sarmīte Āboliņa, Mārupes novada iedzīvotāja; 

5. Liene Šmite, Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes vadītāja; 

6. Ingrīda Dzelzkalēja, Babītes PII direktore; 

7. Jānis Zariņš, Mārupes novada iedzīvotājs; 

8. Agnese Kļaviņa, Mārupes Mūzikas un mākslas skolas padome; 

9. Jolanta Brigmane, biedrība “Pierīgas Partnerība”; 

10. Elīna Krēmere, Izglītības, kultūras un sporta pārvalde Vecākā jaunatnes lietu 

speciāliste. 

 

Sanāksmē nepiedalās izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes locekļi: 

1. Kristaps Purviņš, Mārupes pamatskolas direktors; 

2. Inta Bimbirule, Mārupes novada iedzīvotāja; 

3. Lāsma Luksa, biedrība “Mārupes nākotnei”; 

4. Dainis Matisons, Mārupes novada iedzīvotājs; 

5. Silva Jeromanova-Maura, Biznesa vēstniecība;  

6. Jānis Lagzdkalns, Mārupes Valsts ģimnāzijas direktors; 

7. Laine Paupere, Mārupes novada Jauniešu Dome. 

 

Sanāksmē piedalās: 

1. Erita Rutkovska, Izglītības, kultūras un sporta pārvalde; 

2. Arta Zatirka, Izglītības, kultūras un sporta pārvalde; 

3. Agnese Jankuna, Izpilddirektore; 

4. Valdis Kārkliņš, Mārupes novada pašvaldības deputāts; 

5. Inese Boļšaka, Mārupes novada iedzīvotājs; 

6. Lelde Babre, Mārupes novada Jauniešu dome; 

7. Aneta Gūtmane, Sabiedrības informēšanas un multimediju nodaļa; 

8. Dace Dārziņa, Izglītības, kultūras un sporta pārvalde; 

9. Ilze Krēmere, Izpilddirektora vietniece attīstības un vides jautājumos, 

Attīstības un plānošanas pārvaldes vadītāja; 

10. Sabīne Diura, Mārupes novada Jauniešu dome. 

 

 

 

 

 

 

 



Darba kārtība: 

 

1. Atklāšana (Zigmunds Vīķis, konsultatīvās padomes vadītājs) 

2. Novada budžets un informācija par jaunās vidusskolas PPP virzību. 

(Izpilddirektora vietniece attīstības un vides jautājumos, Attīstības un 

plānošanas pārvaldes vadītāja, Ilze Krēmere) 

3. Izglītības/Jaunatnes 2025. gada budžets. (Izglītības, kultūras un sporta 

pārvaldes vadītāja, Liene Šmite; Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes Vecākā 

jaunatnes lietu speciāliste, Elīna Krēmere) 

4. Informācija par Skolu padomju kopsapulci (19. vai 20.03) + seminārs. 

(Zigmunds Vīķis, konsultatīvās padomes vadītājs) 

5. Jautājums diskusijai - Par iespēju attālināti piedalīties stundās, bērna slimošanas 

laikā. (Zigmunds Vīķis, konsultatīvās padomes vadītājs; Izglītības, kultūras un 

sporta pārvaldes vadītāja, Liene Šmite) 

6. Kopsavilkums, noslēgums (Zigmunds Vīķis, konsultatīvās padomes vadītājs) 

 

NORISE: 

Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes sanāksme notiek Mārupes Valsts 

ģimnāzijā, Kantora ielā 97, Mārupē. 

 

1. Atklāšana. (Zigmunds Vīķis, konsultatīvās padomes vadītājs) 

Z. Vīķis atklāj sēdi, informē par to, ka sapulce tiek ierakstīta.  

 

2. Novada budžets un informācija par jaunās vidusskolas PPP virzību. 

(Izpilddirektora vietniece attīstības un vides jautājumos, Attīstības un 

plānošanas pārvaldes vadītāja, Ilze Krēmere) 

I. Krēmere iepazīstina ar Mārupes novada pašvaldības 2025. gada budžeta 

aktualitātēm – kādi ir galvenie ieņēmumi un izdevumi. Lielākie izdevumi 

procentuāli ir plānoti izglītībai – 47,4 %, pašvaldību izlīdzināšanas fondam 16,7 % 

un Ielu un ceļu uzturēšanai un būvēšanai 10,6 %. Ieskicē aktuālo Mārupes novada 

demogrāfisko situāciju un kādi pabalsti iedzīvotājiem tiek paaugstināti Mārupes 

novadā 2025. gadā. Pastāsta par 2025. gada investīciju plānu un investīciju dalījumu 

pa rīcības virzieniem. Nozīmīgākās investīcijas izglītībā 2025. gadā - Jaunas 

pirmsskolas izglītības iestādes būvniecība Tīrainē, Projekta "Bērnu pieskatīšanas 

pakalpojumi Mārupes novadā" īstenošana, Skultes sākumskolas un sporta laukuma 

projektēšanas uzsākšana un  Izglītības iestāžu materiāltehniskā bāzes 

nodrošināšana. Konsultatīvās padomes dalībnieki tiek iepazīstināti ar pētījumu, 

kurā tika izvērtēts, kāds Babītes un Salas pagastos būs pieprasījums pēc izglītības 

pakalpojumiem nākotnē. Informācija par jaunās vidusskolas būvniecību PPP 

ietvaros – nekustamā īpašuma iegāde plānota blakus PII “Mārzemīte”. Tiek 

pastāstīts par plānotajām investīcijām sporta un aktīvās atpūtas jomā kā arī 

informācija par sabiedrības līdzdalības iespējām Mārupes novadā. 

 

3. Izglītības/Jaunatnes 2025. gada budžets. (Izglītības, kultūras un sporta 

pārvaldes vadītāja, Liene Šmite; Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes 

Vecākā jaunatnes lietu speciāliste, Elīna Krēmere) 

L. Šmite pastāsta par Mārupes novada Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes 

budžetu 2025. gadam. Pārvaldes budžeta sadalījums - izglītībai 95 %, sportam un 

veselības veicināšanai 3 %, kultūrai 1 % un jaunatnei 1 %. Tiek ieskicēts, ka, no 



Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes budžeta plānotajiem izdevumiem, 94,1 % ir 

līdzfinansējumi (piemēram, atbalsts profesionālās ievirzes izglītībai, privāto PII 

līdzfinansējums, aukles līdzfinansējums), līgumsaistības (piemēram, skolēnu 

pārvadājumi, pašvaldību savstarpējie norēķini), atbalsti (finansiāli atbalsti 

sportistiem vai kolektīviem), jauniešu vasaras darbs. Pamatfunkciju nodrošināšanai 

tiek plānoti 4,6 % no pārvaldes budžeta, Pasākumi Izglītības, kultūras un sporta 

pārvaldes plāna un metodiskā darba īstenošanai 0,78%, bet pasākumi, kurus nosaka 

nolikums un saistošie noteikumi ir 0,52 %. Konsultatīvās padomes locekļi tiek 

informēti, ka no 2025. gada tiek palielināts līdzfinansējums privātajām PII – 

vecumā no 1,5 - 4 gadiem, līdzfinansējums palielinās no 401,93 eiro uz 497,81 eiro. 

Savukārt vecumā 5-6 gadi, līdzfinansējums tiek palielināts no 284,45 eiro uz 343,04 

eiro. Tiek pastāstīts par kultūras un sporta budžeta plānotajiem izdevumiem. 

E. Krēmere iepazīstina ar Mārupes novada 2025. gada jauniešu aktivitātēm  

paredzēto budžetu, kā arī ieskicē kādi pasākumi plānoti nākamajā gadā. Pastāsta par 

jauno grafisko identitāti jauniešu centram “Litijs” un Babītes jauniešiem. Šogad 

vasaras nodarbinātībai tiek plānotas 160 vakances, 23 Mārupes novada pašvaldības 

iestādēs. Jauniešiem plānotās investīcijas 2025. gadā – Projekts “Digitālā darba ar 

jaunatni sistēmas attīstība pašvaldībās” un jauniešu centra “Hēlijs” ārtelpas 

labiekārtošana (projektēšana). Tiek pastāstīts par jauniešu centra “Hēlijs” un 

“Litijs” 2025. gadā noteiktajiem mērķiem. 

4. Informācija par Skolu padomju kopsapulci (19. vai 20.03) + seminārs. 

(Zigmunds Vīķis, konsultatīvās padomes vadītājs) 

 Z. Vīķis informē par plānoto Mārupes novada skolu padomju kopsapulci, kurā būs 

aicināti visi skolu pārstāvji. Kopsapulces mērķis ir dalīties pieredzē un apmainīties 

ar svarīgāko informāciju, tostarp iegūt kādas zināšanas arī pieaugušajiem, tādēļ tiek 

plānots izglītojošs seminārs. Datums vēl tiks precizēts un informācija tiks izsūtīta.  

 

5. Jautājums diskusijai - Par iespēju attālināti piedalīties stundās, bērna 

slimošanas laikā. (Zigmunds Vīķis, konsultatīvās padomes vadītājs; 

Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes vadītāja, Liene Šmite) 

Z. Vīķis iepazīstina ar konsultatīvajai padomei iesūtīto jautājumu – Kādas būtu 

iespējas skolēnam, kurš slimo, mājās pieslēgties stundām attālinātā režīmā.                

L. Šmite pastāsta, ka šis jautājums jau tika izrunāts ar Mārupes novada pašvaldības 

izglītības iestāžu direktoriem seminārā un tika saņemta atbilde, ka skolotāji ievieto 

aktuālo mācību tēmu un paredzētos materiālus E-klasē, kur skolēniem slimošanas 

laikā ir iespēja vajadzīgo tēmu apgūt no mājām. Turklāt ir pieejama interneta vietne 

www.tavaklase.lv, kurā visas nepieciešamās tēmas ir brīvi pieejamas video formātā. 

Par pieslēgšanos stundām attālinātā režīmā – šeit ir jautājums par dažādiem riskiem 

saistībā ar datu drošību un aizsardzību, ko nav iespējams nokontrolēt no skolas 

puses, tādēļ tas šobrīd netiks nodrošināts. 

 

 

 



6. Kopsavilkums, noslēgums (Zigmunds Vīķis, konsultatīvās padomes 

vadītājs) 

Z. Vīķis pastāsta, ka nākamā Izglītības un jaunatnes konsultatīvā padomes sēde 

plānota 2025. gada 18. martā, kurā tiks prezentēta Mārupes novada Izglītības 

ekosistēma. L. Šmite piebilst, ka nākamajā konsultatīvās padomes sēdē 

pievienosies arī Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes vadītājas vietniece sporta 

jautājumos un tiks sniegta informācija saistībā ar izmaiņām noteikumos "Par 

līdzfinansējuma samaksas kārtību Mārupes novada pašvaldības izglītības iestāžu 

profesionālās ievirzes un interešu izglītības programmu īstenošanā". 

 

SĒDI BEIDZ: plkst. 19:35. 

IZTEIKTIE PRIEKŠLIKUMI:  

1. Nākamo Izglītības un jaunatnes konsultatīvo padomes sēdi rīkot 2025. gada  

18. martā. 

PIELIKUMI: 

1. Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes sēdes 13.02. prezentācija. 

2. Parakstu lapa 2025.gada 13. februāris. 

 

 

 

Protokolu sagatavoja: Arta Zatirka, Izglītības, 

kultūras un sporta pārvaldes vadītāja palīgs 

 

 

 

 

Konsultatīvās padomes priekšsēdētājs: Zigmunds Vīķis, 

Mārupes pamatskolas skolas padome 
 


